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POYTAKIRJA
Suomen Teosofisen Seuran Xl:sta vuo-

iåXlI:l,Hälä jT,'J;',i-f,ål.JJ#'i?gI;
p:nä 1918.

1 §. Lauantaina 17 p:näalkoikokousTuonenkylän Temp-
pelissä klo 10.20 a.p. ja lausui herra, Yäinö Yalvanne, ylisihteeri
Villie Angervon esteellisenä oIlen, kokouksen avatuksi ja osan-
ottajat tervetulleiksi. Toimitetun nirqenhuudon mukaan oli
läsnä jäseniä:

Helsingin Kalevalasta
,, Vågenista

Oulunkylan I(alervosta . . . .. .

Kurikan Etsijästä
Viipurin Sammosta
Nokian Sarastuksesta
Turun Aurasta

), Aurorasta
Kotkan Väinölästå
Iisalmen Valoakohti . ..... ..

{6 Vaasan Tähdestä
3 Joensuun Valontaimesta
77 Kuopion Vipusesta

Mikkelin Otava I . .. I
Lahden Nlajakasta
Tampereen Valonheittäjästä. . 5
Porin Kaukomielestä.
Helsingin Ahjosta
Korkeakosken Kipinästä .

Oulun Aatosta

2
ö
I
I

Vaasan Astrasta
Vihannin Korventulesta Savonlinnan Tiestä
Oulun Rauhasta Irtojäseniä . . . . . 

åii. ;i,ffi;å å;

Myöhemmin saapui ja poistui jäseniä kokouksesta, joten
tämä luku ei ole aivan täsmällinen.

2 §. Kokouksen puheenjohtajaksi valittiin perustaja-
ylisihteeri Pekka Ervast ja pöytäkirjuriksi hra J. A. Tukiäi-
nen sekä pöytäkirjan tarkastajiksi rva Hilda Pihlajamälci 3a
neiti Helmi Rissanen.

3 §. Rouva Olga Salo luki ylisihteeri Villie Angervon
tcrvehd yspuheen:

»Kun Yiisauden Mestarit noin vuosisatanen sitten ensi
kerran meidän historiallisena aikakautenamme ryhtyivät län-
simailla herättämään henkiin veljeyd"en, vapauden ja tasa-ar-
voisuuden aatteita ja kansat tunsivat tuon sysäyksen ensi vä-
rähtelyn, niin havahtui maailma hetkellisesti oudon ja ihanan
aavistuksen lumoihin luullen kohd"akkoin näkevänsä taivas-
ten valtakunnan astuvan maan pää1le. Ensi kertaa kajasti
silloin Iännen kansojen katseille se autuakas tulevaisuuden



2

aika, jossa sopusointu, rauha ja rakkaus vallits.s l_a joka saa-
vutetåan vain astumalla niitä portaita pitkin, joka sisältyy'
noihin kolmeen korkeaan henkiseen aatteeseen. Mutta kuinka
suuri olikaan yllätys, kun onnen päivän koitto viipyi ja näh-
tiin, että noiden mitä jaloimpien ja pyhimpien aatteiden var-
jossa - vieläpä niiden nimessäkin - saatettiin sallia entisen
äpäveljellisyyden ja sorron ilmetä muotoihin, jotka_ synnytti-
vät oikeutettua inhoa ja kauhua kaikkiin kansankerroksiin.
Moni jo silloin epätoivossaan oli altis pitämään näkyä harhana
ja välmistautuf viskaamaan nuo uudet aatteet syljä-aq,
jotka olivat vain synnyttäneet uutta sekasortoa entisen lisäksi.
Mutta ne, jotka näkivät kauemmaksi, ajattelivat ioisin ia-ym-
märsivät asian toisin. He eivåt epäi11eet näkemäänsä näkyä,
vaan toivoivat sen joskus toteutuvan - vaikkakin kaukaisessa
tulevaisuud,essa. Samalla he aavistivat mikä ääretön voima
kätkeytyi henkisiin sysäyksiin ja ymmärsivät, kuinka erilai'
sesti ne vaikuttivat eri kehitysasteilla oleviin yksilöihin, kuinka
ne humalluttivat alhaisella asteella olevan laskemaan irroilleen
aistilliset pyyteet, velvoittaen sitä vastaan kehittyneempiä yhä
suurempaan edesvastuun tunteeseen ia yhä ylenevään pyhyy-
teen. Sit<sipa he käsittivät miksi velieys matalamielisten näkö-
piirissä voi haamöittää kehityksen saavutusten hylkimisenä
ja miksi kehittyneemmät eivät voi ajatella veljeyttä ilman rin-
nakkaista henkistä, siveellistä ia aineellista kehitystä, ja miksi
vapaus kehittymättömä1}e kangasti mielivaltaisuutena, så-
ultlla kun kehit[-vneelle asetti yhä hienompia rajoituksra ja
vaatimuksia suhtäissaal häntä pnpärÖivään maailmaan.

Vaikka näihi1 kehitysvaatimuhsiin ei s'illo'in, yhlävähän
kuin nykyäänkään, täydellä ymmärtämyksellä suhtauduttu,
niin siitä huolimatta jatkavat Viisauden Mestarit herätys-
työtään. Ottaen harteilleen kaiken edesvastuun rikoksista,
jöinin ihmiskunta erehtyy noita aatteita tavoitellessaan, esiin-
tyvät he kylvömiehinå kaikkialla, missä vain suinkin löytY.Y
muokattua maata ja pitääkseen työn alinomaa vireillä vai-
keimpienkin aikojen aikana, varasivat He itselleen kannatta-
jajoukon, joka joukkojen nähtäville toteuttaisi pienemryässä
asteikossa nuo aatteet karkeammilla tasoilla. S'ikyi on, Teoso-

f inen Seura olemassa. Se on todella Mestare'id,en perusta,m-a tyl-'jeydnn 
ansari, 'jonka tulee sci'il,yttriii aelyeyd,en kasui, el'inpa'

'kfi'isena 
a'ilun'ja a'ihan a'ihurituulten atkana. S'iind, tulee me'idtin

opp'ia uel'j eyden olemus s'i'ina muodossa, 1 ossa Mestarit tahto'iuat
sin maadlman tuod,a. S'iellti on me'idiin ensr, s'i'iassa pyrittiiaii
s'ita t o t e u t t a m a o, n mtktili kykenemme sen ominaisuuks'i,a
niikem,iiiin i a om,aksumaan.
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Siksi olkoon veljeys koko elämämme kulmakivi ja sille
perustakaamme sielussamme pyhäkkö, jossa asustaa niin laaja
ymmärtämys toisin ajattelevia kohtaan, että aina olemme
valmiit lämmöllä suhtautumaan kanssaveljiimme, olivatpa he
mielipiteiltään tai taipumuksiltaan minkälaisia tahansa - ja
josta aina tulvehtii maailmaan niin runsaasti veljeyden värei-
lyjä, ettei maailma silloinkaatl -, kun se ymmärtämättä vel-
jeyden olemusta tahtoisi kääntä,ä sille selkänsä - ei voisi sitä
tehdä.

Lupautukaamme täl1ä hetkellä uud"elleen sen vuoksi Mes-
tareiden opetuslapsiksi ja vihkiytykäämme lujiksi veljeyden
lähettiläiksi aikaka,uteen, jossa veljeyden vastaiset voimat
tekevåt voitavansa jarruttaakseen kehityksen pyörän nopeata
kääntymistä nousevan auringon tielle.

Ojentukoon tämän kokouksen aikana kädet toinen toisel-
lemme lujittamaan seuramme veljeyden liitto siksi lujaksi
kokoumaksi, joka kykenee seisomaan järkkymättä vaikeim-
pienkin vastusten edessä - ia jos sen teemme, niin silloin
voimme olla varmat, että Mestareiden pyhä siunauksen varjo on
meidät ympäröivä ja täyttävä meidät voimalla korkeudesta.

4 §. Puheenjohtaja ehdotti että lähetettäisiin kokouksen
puolesta tervehdyskirjelmä Seuran Presidentille, Annte Be-
santille ja tri Angervolle. Ehdotus hyväksyttiin ja Pekka
Ervast otti kirjelmän lähettämisen huolekseen.

5 §. Tervehdyksiä vuosikokoukselle:
K,irleitci: Miina Hirvonen Helsingistä, »Tähti» Vaasasta,

Otava I Mikkelistä, E. Happonen Jyväskylästä, Fr. Heliö
Yiipurista, Matty Sonnd Turusta.

Suull'isest'i: Suoma Telenius Aurora-looshin puolesta,
Otto Mölsä Yiipurin Sampo-looshin, Virtanen Yalonheittäjän,
Selma Mehtonen Otava II:n, G. Y. Heiskanen Kalevala-loos-
hin ja Helmi Rissanen Kalervon puolesta sekä yksit-visesti J.
R. Hannula, Hj. Arvidson, Pekka Ervast, Ida Heliö, A. A.
Saarnio ja rva Matty Ylönen.

Hra A. A. Saarnio ehdotti ajatuksen lähettämistä Suo-
men Kansallishaltialle, että voisimme saada pysyä rauhassa
mahdollisesti tulevalta sodalta ja siten estyisi yeremme vuo-
tamasta.

Hra P. Eruast huomautti, ettemme voi pyytää mitään eri-
koisoikeuksia, vaan korkeintaan mietiskellä rauhaa koko
maailmalle.

6 §, V. H. Yalvanne luki ylisihteerin vuosikertomuksen
v:lta 19L7.

7 §. Muistosanoja seuraavista jäsenistä, jotka ovat pois-
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tuneet fyysilliseltä tasolta, lausui Yäinö Valvanne, nimittäin
rva Anna Luikosta ja hra Kusti Markkasesta Joensuusta,
unto Nevalaisesta sammatista, August Öhbergistä säiniöItä,
johtaja Vartiaisesta, Asarias Hännisestä Otavasta, Hiskias
Liukkosesta Otavasta ja Eero Turusesta Yiipurista.

8 §. Tilintarkastuskertomus.

Yalittuina tarkastamaan Suomen Teosofisen Seuran ti-
lejä ja hallintoa vuodelta 191T olemme suorittaneet tehtä-
vämme ja saamme sen johdosta mainita:

että erät kassakirjassa ovat asianmukaisesti vahvistetut;
että vuoden 1917 tilinpäätös ja voitto- ja tappiotiti sekä

Seuran tila joulukuun 31 p:nä LgtT ovat tilikirjojen mukaiset.

An Kuluja.....'.
)1 Palkkioita..
j,, Voitto

Vo,itto- 1a tapp,iot,il,i.

1,510: 39 Per Irtojäsenmaksuja 786: b0
\,475: - ,) Paikallisyhd. ,, 1,113: -7,625: 49 ,, Sisäänkirj. maks. 250: -,, Korkoja l4g:07

1, Eri tuloja ......... z,B:i,2: Bl
4,610: 88

Tasausl,,ili.

Kalustotili 406: 15 Rahastojen
Rahastojen sääs- Pääomatili

tökassatili ... t,027 66
Säästökassatili... 6,423: 58
Kassa 124:97

§tr 7.982' 86 Smk. 7 ,982: 36

Kun Seuran tilit, jotka ovat huolella hoidetut, ja hallin-
non toimenpiteet kuluneena tilikautena eivät anna aihetta
huomautuksiin, saamme ehdottaa hallinnolle ja rahast.onhoi-
tajalle vastuunvapauden myöntämistä vuodelta 1912.

Helsingissä, elokuun 15 p:nä 1918.

J. A. Tukia,inen. Isak Rristinen.

Tilintarkastajain lausunnon perusteella myönnettiin Hal-
litukselle ja rahastonhoitajalle vastuuvapaus v:lta 1917.

9 §. Teljesrahaston uuos,ikertoruuus u:lta 191.7.

tilit

4,610: 88

t,L27:66
6,854: 70
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Velyesrahasto.

Teosofisen Yeljespankin suunnitelman hajottua lahjotti
2t jäsentä osakkeensa Veljesrahastoon arvoltaati yhteensä
Smk. 1,100. Niille Yeljespankin osakkaille, iotka eivät tah-
toneet luovuttaa osakkeitaan Yeliesrahastoon, 0n takaisin
maksettu Smk. 350: - maksamatta on Smk. 200, joka edelleen
jää lainana Yeljesrahastoon. Kaksi Veljespankin velkakirjaa
on luovutettu Yeljesrahastoon. Eräs Teosofisen Seuran Opis-
kelurahaston velkakirja Smk. 2,200 on niinikään siirtpryt lah-
jana tähän rahastoon. Veljesrahaston oma perustamispääoma
ynnä korot tekevät Smk. 1266:82.

Yuoden kuluessa on annettu kaksi lainaa;toinen Smk. 200,
toinen Smk. 300. Suoranaisia avustuksia on annettu viid,elle
henkilöIle Smk. 825. Viime vuosikokouksesta Iähtien on ai'
noastaan yksi henkilö antanut vapaaehtoisena lahiana Smk. 24.

Til'inpriritös.

Yarat:

Rahaa
Rahaa
Lainoja

Pankissa
Ka,ssassa

166: 82
525 35

3,448: 50

Velka:

Smk. 4,L40: 67

Smk. 200: -Veljespankille

Puhdas omaisuus Sntk. 3,940:67

Nyt jos koskaan olisi Veljesrahastoila ollut tilaisuus ojen-
taa auttavan kätensä velji1le, joista moni 0n maamme vaikean
tilanteen tähd"en joutunut suureen puutteeseen ja vaikeuteen.
Nyt on jo täytynyt käyttää itse pääomaa avustamisessa. T.
S:n jäsenten olisi tämä rahasto laskettava sydämelleen ia ryh-
dyttävä sitä uhrauksilla vaalimaan elleivät tahdo päästää sitä
alkuunsa kuolemaan. Eikö kukin jäsen voisi pitää velvoitta-
vana suorittaa edes Smk. 6 vuodessa Yeliesrahastoon? Yarak-

, kaammat voisivat antaa lisäksi vapaaehtoisia lahjotuksia. Olisi
myöskin hyvä koettaa matineiden ja iltamien kautta kartuttaa
rahastoa. Tämä on niin kaunis ia kauas kantava yritys, joka
antaa meille edes pienessä määrässä tilaisuuden olla suures§a
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uhrissa mukana, siinä uhrissa, jolla maailmankaikkeus yllä-
pidetään. Koettakaamme opetella uhraamista, kenties sen
kerran siten opimme.

Olga Salo.

Tuomari llnto Nevalaisen kuoleman jälkeen siirtyi Yel-
jesrahaston hoito yllämainitul1e.

Tuonenkylässä 19 16/8 18.

10 §. Velyesrahaston uuost- 7a t'ilikertomus a:lta 7977-
1918 hyuaksytt'i'in.

Kertomus
. Kannatusliiton toiminnasta toimintakaudelta 1917-18.

Jos lienee toivoa pantu viime vuosikokouksessa Kannatus-
liiton toiminnalle, niin on siinä ainakin tällä kertaa suuresti
petytty, sillä mitään erityisempää ei Kannatusliitto ole tällä
toimintakaudellaan saanut aikaan, päinvastoin on sen toiminta
edelliseen toimintakauteen nähden rajottunut varsin vähäiseen.
Syyt ovat monet,mutta painavimpa.na voidaan pitää kansamme
sisäisessä elämässä tapahtunutta järisyttävää mullistustä, joka
teki tyhjäksi kaikki suunnitelmat.

T"oiminnan viivästvmiseen vaikutti osaltaan sekin seik-
ka, että looshit eivät kiirehtineet jäsenten valitsemista. Kan-
natusliiton jäseninä ovat olleet seuraaYat: rvat Magda Aspe-
lin, Yendla Böök ja Lyydia Manninen, neiti Aino Suomi sekä
herrat Isak Räsänen, Emil Paasonen, G. V. Heiskanen ja J.
A. Tukiainen, viimemainittu liiton sihteerinä ia rva Magda
Aspelin kasöörinä.

Edellisenä vuonna oli kannatusiiiton huolena järjestää
kirjailija Pekka Ervastin esitelmätilaisuudet, mutta nyt, kun
viime vuosikokous oli niin myöhäIlä ia hra Ervast oli ehtinyt
jo pitää muutamia esitelmiä omasta alotteestaan ennen kan-
natusliiton toiminna,n alkamista, katsottiin parhaaksi, ettii
asia kulkisi samaa rataansa edelleenkin ja niin o11en jäi näi-
den järjestely esitelmöitsijän omaksi huoleksi ja 

-omalle Yas-

tuulle. Pekka Ervast puhui säännöllisesti syyskaudella ja
kevättalvella maaliskuun loppuun asti sekä sitäpaitsi muuta-
missa erikoisissa juhlatilaisuuksissa.

Juhlatilaisuuksia oli ainoastaan yksi," toisena joulupäi-
vänä; sekä lasten joulujuhla, joka muodostui pienokaisille
hauskaksi hetkeksi. Rahat joulujuhlien viettoa varten kerät-
tiin keräys1istoi11a ja kertyikin sitBn aika runsaasti varoja,
joilla sittämmin, joulujuhlan pidettyä, on autettu tarvitsevia,
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Kokouksia on ollut 6 kertaa'ia on niissä pohd.ittu työsuun-
nitelmia, mutta ne ovat jääneet ed,ellämainituista syistä to-
teutumatta.

Ikävä ky1lä, ei maaseudulta tullut minkäänlaisia kvsgllia
eikä kirjeenvaihtoa syntynyt keskenämme ollenkaan. Ehkä
sitten, kun nämä murrosåiat otrl menevät, on toiveita toimin-
nan elpymisestä.

Helsingissä, 15 p:nä heinäkuuta 1918.

J. A. Tukia'inen

Kannatusliiton sihteeri.

T eo s of is en S eur an K annat usli'iton t'itil 1 g L7 -L 
g1-B'

Varat:

Kassa 4,664:65

Yelkakirjljff.rroun*r, .r..... .......... 850: -Lydia Manninen 126: - 475: -Kalusto 186: 17

@
. Vo'itot:

Lahjoja:-Såastolaatikot 82:05
Keräys 1,057: -

IVYi ZA

ffiFffio,0,
199: 29

Tapp'iot: :

Avustus ja propogenda 1,056: -
Smk. 1,556:02

Kun tiiinpäätös ia s. T. K:n Kannatusliiton tila ovat sen

tilikirjojen mukaiset ehdotamme rahastonhoitaialle tilirapau-
den myöntämistä v:Ita 1917-1918.

Helsingissä 17 P:nä elok. 1918.

J. A. Tuk'ia'inen. Emil Paasonen'

Klo 2.30 'ip.

I

I

I
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Tulo- ja

Tuloja:

Sis. kirj. maksu 40
j äseneltå

Irtojäs. 120 ä 6:50
Looshijäs.530 ä 5:-
Korkoja
Muita tuloja
Lisäverotus
Saasto v:lta, 1917. .

menoarvioehdotus v:lle 1918.

Menoya:

Entis. maksamatto-
mia veroja Intiaan

Entisiä maksamatt.
ve ro j a,E ur.I.,iit olle

Intiaan v:lta 1918
Eur. Liit. ,1 1,

Jäsenlehti ..
Kustannukset
Apulaisen palkkio. .

Tuonenkylän velka
Säästö v:lle 1918. .

200: --
780: --

2,650: --
300: --_
100: --

3,480: -7,982: 36

1,976: _-

1,162: -bbbt ub
326: -1,500: --

1,000: -_-

900: -1,200: -6,873: 31

15,492: 36 15,492:36

11 §" Ryhdyttiin keskustelemaan tulo- ja menoarvio-
ehdotuksesta, lisäverotuksesta ja virkailijoiden palk'oistzr ja
palkkioista.

Waluanne ehdotti valittavaksi seuralle erityisen jäsen-
kirjurin, joka huolehtisi ainoastaan jäsenmaksujen kannosta
ja jäsenkirjasta sekä saisi palkkiokseen 75 mk. kuukaudessa.

Hugo Wal,uanne ehdotti, että rahastonhoitajan ja jäsen-
kirjurin tehtävät olisivat yhclistettyinä samalle henkilölle.

P'ihlajama,kz kannatti edellisen puhujan ehdotusta. Ko-
kous ka,nnatti Hugo Walvanteen ehdotustar ja ha,llituksen
ehd"ottamaa palkkiota.

Hannula lausui: Ainakin kaksi virkailijaa pitäisi olla seu-
ralla palkattua, nim. ' Ylisihteeri ja looshisihteeri. Mutta
saadaksemme varoja tähän tulisi meidän korottaa jäsenmak-
sut esim. 60 mkaan vuodessa niiltåi,, jotka jaksavat maksaa.
Ehdotti sääntöihin muutosta, että vuosikokous saisi määri-
tellä vuosimaksut vuosittain hallituksen ehdottamaan suull-
taan.

Sawnio huomautti, että sääntÖjen nojalla voimme kyllåi
päättää lisäverotuksesta. Ehdotti 1isäverotuksen määräämi-
sestä.

Mustonen arveli, ettei verotust:t kukaan maksa, jos se

olt vapaaehtoinen, vaan ehdotti että määrättäisiin lisävero-
tukseksi täksi vuodeksi 20 mkaa, samoin tulevaksi'vuodeksi.

Hugo Waluanne ehdotti, ettå ensin käsiteltäisiin tulo- ja
meno-arvion, että saataisiin jokin valma peruste lisäverotuk-
sille.

He,iskanen arveli käyvån vaikeaksi määrätä lisävero-

a
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tusta kuluvaksi vuodeksi. Ei yhtynyt jäsenmaksujen korotta-
miseen, sillä suuri jäsenmaksu estäisi köyhälistöä yhtynästä
seuraan. Yhtyi hallituksen tekemään ehdotukseen iäsen-
maksujen korottamisen suhteen.

Eraast lausui Heiskasen puheen iohdosta, että on teh-
tävä ero yapaaehtoisen ja velvottavan työn vä1i11ä. Jos vaa-
dimme joltakin henkilöltä velvollisuuksia, on siitä luonnolli-
sesti maksettava jos se ehkäisee hänen muuta tehtäväänsä.
On tehtävä hyvin tarkka ero \rapaaehtoisen ja virkavelvolli-
suuden vä1i11ä. Emme voi keneltäkään vaatia ioltremme osaa
sitä hänelle korvata.

Lehti, sanoi voivansa maksaa lisäverotusta 75 penniä
viikossa ensi vuod.elta

Saarn'i,o ehdotti, ettei tältä vuodelta kannettaisi lisä-
verotusta sillä se on vasten sääntöjä ia tuottaisi hankaluuksia
ja että ehdotus hyljättäisiin.

W. H. Waluanne'. Säännöissä sanotaan, että lisäverotus
on oikeutettu. Huomautti Hannulan ehdotuksesta, että se oli
liian radikaalinen. - Tulo ja menoarviossa ei ole mainittu
mitään esim. ylisihteerin palkkiosta.

P'ihlajamak'i et kannattanut korotettavaksi jäsenmaksua
50 tahi 60 mkaan, sillä se kipeimmin koskisi vähävaraisiin.

Malsa kannatti Hannulan ehdotusta. Ehtlotti verotusta
vuositulojen perusteella.

W. W'irta,nen ehdotti äänestystä lisäverotuksesta.
W. H. Waluanna kannatti l\Iölsän ehdotusta. Ehdotti

jaettavaksi jäsenet 3 luokkaan, jotta itsekukin voisi valita
itse mihin luokkaan tahtoo kuulua.

Päätettiin äänestää lisäverotuksen kannattamisesta tänä
vuonna.

Asiassa sai 32 ääntä veroituksen kantamista vastaan ja
28 ääntä kantamisen puolesta.

Hannula ehdotti ensivuoden lisäverotukseksi 20, 40 ja
60 mk.

Saarn'io ehdotti, että kannettaisiin 1/, pros. vuosi-tuloista
ja varoista.

W. H. Waluanna ehdoitti maksuiksi 10, 20 ia 30 mk.
Heino kannatti Walvanteen ehdotusta.
Peltola kannatti t/, prosenttia verotusta mutta ainoastaan

tuloista.
Aruidson 7a Mann'inen kannattivat samoin Walvanteen

ehd otusta.
W'irtanen ehdotti, että kiinteimistö omistaiat maksai-

sivat korkeimman perusteen mukaan kuin muut.
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Petii,jtin'iemi, ehdotti jäsenten jakamista 4:iään luok-
kaan: 10, 20 , 40 ja 60 mk. maksaviin.

Elld Mölsti kannatti Walvanteen ehdotusta. Ei kannat-
tanut liiallista korotusta vähävaraisten takia.

He'ino kannatti vapaaehtoista keräystä
P'ihlay amiiki, kannatti Walvannetta.
Malsa samoin.
Ara,idson huomautti, ettei airia ole syy maksuien kalleu-

d,essa, vaan haluttomuudessa.
Leht'i ei kannattanut mitään luokkajakoa teosofion kes-

ken.
Kokous kannatti tehtyä luokkajakoa, jonka mukaan

lisäveroa otettaisiin 10 , 20 ja 30 mk. varallisuudesta riippuen.
Herätettiin kysymys ylisihteerin palkasta.
Petti,jrin'iemd ehdotti yirsihteerin palkaksi 6,000 mkaa

vuodessa.
Jalouaara huomautti, ettei säännöissä ole määrätty yli-

sihteerin tehtäviä joten olisi ne määriteitävä.
He'iskanen ehdotti, että Hallitus määräisi ylisihteerin

'palkan kun se määrää hänen tehtävänsäkin.
W'irtanen kannatti 6,000 mk. palkkaa.
Malsti huomautti, että maksaessaan palkan ylisihteerille

edistää samalla Seuran toimintaa ja tuloksia.
Mustonerz katsoi 6,000 mkaa liian suureksi, ehdotti 4,000

mkaa.
Jalouaara ehdotti, että ylisihteerin palkaksi määrättäi-

siin korkeintaan 6,000 mkaa.
W. H. Waluanne: Määrättäköön, että ylisihteerin palkka

on korkeintaan 6,000 mk. vuod.essa.
Kokous hyväksyi tulo- ja menoarvioehdotuksen sekä

V. H. Walvanteen viimeisen ehdotuksen, että hallituksella
olisi käytettävänä ylisihteerin palkkaukseen enintäin 6,000: --
vuodessa.

l2 §. Ryhdyttiin valitsemaan ylisihteeriä.
Tampereen looshi ehdotti entistä ylisihteeriä Pekka

Ervastia.
Samoin'Wiipurin looshi.
Hannula iausui toivomuksenaan että r0, jotka jäävät

äänestyksessä vähemmistöön eivät kantaisi nurjaa mieltä
vaan tyfiyisivät vaalin tulokseen.

W alaanne kannatti Pekka Ervastia ylisihteeriksi.
A. P'ihlayamakd ei kannattanut Ervastin valitsemista,

katsoi asian narripeliksi.
He'iskanen esiintoi Kalevala looshin mielipiteen, että
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'Walvanne valittaisiin ylisihteeriksi, jos hän suostuu ottamaan
toimen vastaan.

Saarn'io ehd.otti, että ryhd"yttäisiin äänestämään ja käy-
tettäisiin myös säännöissä hyväksyttyiä valtakirjoja.

Eraast lausui: Kun minua on taas ehdotettu ylisihteeriksi
tahdon huomauttaa, että ennen ajattelin ylisihteerin toimen
olevan viran, jonka voi toimittaa kuka tahansa, ioka siihen
kykenee. Olen näinä vuosina ajatellut ettei ylisihtee_riys ole
ainoastaan virka, vaan Se on myös iohtajan asema. Joka on
meidän ylisihteerimme, on myös meidän henkinen johta-
jamme. Hän valaa aivan kuin omaa yksilöllisyyttäån seu-
iaan. Sentähclen ylisihteeriys on henkiseltä irannalta katsoen
hyvin vakava asia. Ainakin minulle itselleni. Enkä tahdo,
että tekäån valitsisitte minua, ennenkuin olisin saanut esittää
kantaani ja mielipiteitäni Seuran iohdosta niin tyhjentävästi
kuin mahdollista.

Yiipurissa lausuin: SiIlä tavoin miten kohtelette minua,
on olevä Suomen kohtalo. Teinkin sen kokemuksen seuraa-
vana vuonna ettei Seura kannattanut minua, ei tahtonut
kulkea niin sanoaksemme »minun merkissäni». Niin ol1en

tunsin etten kyennyt enkä iaksanut ryhtyä Seuraa johta-
maan. Ja nyt kun tuli Suomelle koettelemus, huomaan etten
voinut johtaa näkymättömästi Teosofista Seuraakaan. Puhun
teille ihan suoraan. Minä olen äärettÖmästi rakastanut Suo-
men kansaa. Jos olisitte voineet seurata tunteitani, ajatuk-
siani ja tekojani, olisitte tämän selvästi nähneet. Ehkä olin
rakkaudessa liian sokea, etten huomannut kansani vikoia.
En osannut aavistaa ja uskoa, että kansamme olisi langennut
niin syvälle, että tarttui aseisiin ia ryhtyi murhaamaan. Ei
tällä tavoin veljeyttä luoda. Tämä oli ääretön isku minu11e.

Olen täIIä hetkellä henkisesti liian väsynyt voidakseni
ottaa vastaan ylisihteerin virkaa. Mutta ios näen, että kan-
sani katuu ja Jumalaltaan pyytää anteeksi syntiään, silloin
voin saavuttaa takaisin tasapainoni, iloni ja uskoni. Alkääm-
me siis vielä ajatelko minua ylisihteeritrrsi, vaan valittakoon
joku toinen.

Ehdotti muuten tohtori Angervoa.
He'ino. Jos vanha ylisihteerimme Ervast ryhtyisi ta,as

entiseen toimeensa, luulen että seura taas elpyisi, sil1ä monet
sen ystävistä ovat väistyneet syrjään.

Mustonem kannatti lMalvannetta. Mitä taas Angervo0n
tulee on se mahd"otonta, si11ä hän ei voi poistua Mikkelistä.

Paasonen kannatti Heinon ehdotusta.
Saarn'io kannatti Walvannetta.
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Waluanne ehd,otti äänestystä ja Ervastin kannattamista
ylisihteeriksi.

Hannula kannatti myös äänestystä. Huomautti, että jol-
lemme me teosofit pääse järjestykseen ja yksimielisyyteen ei
myöskään kansamme pääse siihen. --

' S unnunta'ina 18 p:nn,

klo 11.10 a. p.

Jatkettiin edellisenä päivänä kesken jäänyttä ylisihteerin
vaalia. Kokouksessa oli läsnä enemmän .osanottajia kuin
edellisenä päivänä, nim. 102 jäsentä. :

Ennen ylisihteerin vaalin toimittamista lausui Pekka
Ervast vielä seufaavaa:

Yastauksena siihen väitteeseen, että olisi erimielisyyttä
Annie Besantin ja minun väIilläni, saan huomauttaa, että
erimielisyys on näennäinen.

Kaitlesta sydämestäni rakastan Annie Besantia. Ainoa
erimielisyys 0n, että olen eri kannalla Annie Besantin kanssa
sota asiassa. Sota on minun mielestä4i mustaa magiaa. Jo
vuosia sitten luettuani erään Annie Besantin kirjan, joka
kuvailee sotaa kasvattajana, ihmettelin mrs. Besantin kantaa.
En voi ymmärtää muuta kuin ettåi minulla on ehkä toinen
tehtävä kuin hänellä. Olen saanut kammon kaikkea sotaa
kohtaan.

W'irtanen katsoi, ettei ole syytä ollenkaan äänestää, koska
perustaja ylisihteeri on kieltäytynfi ylisihteeriydestä, Toi-
voi, että valittaisiin W'äinö Walvanne yksimielisesti huuto-
äänestyksellä ylisihteeriksi.

Malsrin mielestä ylisihteerillä on kauas kantava vaiku-
tus. Kysyi \[äinö Walvanteelta, missä määrin hän on tie-
toinen siitä, että Kansallisteatteri keväällä otettiin pakolla
erästä Kalevala-looshin toimenepanemaa juhlaa varten ja
jossa W. H. W.alvanne esiintyi puhujana

IVri'inö Walaanne huomautti, ettei hän ollut tietoinen sen
valtauksesta. Ei voinut hyväksyä valitsemistaan ylisihfee-
riksi, sillä ei katsonut itsellään olevan opettaja- eikä johtaja-
kykyä. Kivuloisuus myös on yhtenä syynä kieltäytyrniseeni
endokkuudesta.

Leht'i: Ylisihteeri on aina puhunut Jeesuksen rakkaudesta,
niin nyt pitäisi hänen osottaa se käytännössä ja ruveta yli-
sihteeriksi. Mutta jos se 0n mahdotonta, ehdotti tohtori
Angervoa ehdokkaaksi ja Hallituksen siirtämistä Mikkeliin.

I{urm'isalo selosti Kansallisteatterin pakko-ottamista.
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Peltola toi Tamperelaisten mielipiteen, että Ervast valit-
taisiin yiisihteeriksi.

He'iskanen, ei kannattanut Ervastia ylisilrteeriksi.
H'ilda Pihlajamakz huomautti, että Ervast on paikallaan

ylisihteerinä, jos Teosofinen Seura harrastaa henkisiå asioita,
muutoin ei.

Olga Salo arveli, jos Teosofisen Seuran tarkotus on va.ir
kuttaa kaikkiin kansankerroksiin, niin silloin emme voi nyt
V. H. Walvannetta valita ylisihteeriksi, sillä hänen poliitilli-
nen sekaantumisensa tekee hänet tätIä hetkellä sopimatto-
maksi, vaikkakin hänelIä on edellfiyksiä sekä ylisihteeriksi
että opettajaksi. Puhuja pelkäsi hänen joutuvan epäystä-
vällisen arvostelun alaiseksi.

Neiti Eskelä toi Astran tervehdyksen Vaasasta, että
perustaja-ylisihteeri valittaisiin ylisihteeriksi.

Päätettiin äänestää, suljetulla lippuäänestykseJlä, johon

18 §. Valtakirjojen tarkastajiksi valittiin hrat Hannula
ja Yrjö Lehtirren.

14 §. Yaalilippujen laskijoiksi valittiin hrat E. Paaso-
nen ja Juho Petäjäniemi.

t5 §. Ylisihteerin vaalissa saivat ääniä

hra Pekka Ervast 62 ääntä
» W. H. 'Walvarnre 35 »

Perustaja ylisihteeri viitaten ed"ellisiin esityksiinsä kiel-
täytyi uudelleen jyrkästi ottamasta vastaan ylisihteeriyttä
tällä kerralla, mutta suostui rupeamaan siihen ensi vuosi-
kokouksessa, jos tahdotaan. Kieltäytymistään perusteli
hän m. m. sillä, että jos valitsemme ylisihteeriksernme 

.W. 
H.

Walvanteen, joka nyt on hiukan vaikeassa poliittisessa ase-
massa, niin osottamamme luottamus olisi hänelle jonkinlai-
sena tukena, ja meidän tulee tukea häntä nyt.

Kun kokouksen osaanottajat eivät voineet hyväksyä
m. m. sitä, että äänestyksen perusteella valittu henkilö kiel-
täytyi hänelle uskotusta toimesta, tuli kokous tukalimpaan
ja kriitillisimpään kohtaansa.

Asia sai kuitenkin onnellisen ratkaisun sillä, että Y. H.
Yalvanne, vaatimattomalla tavallaan, suostui ottamaan vas-
taan ylisihteerin viransijaisuud"en ensi vuosikokoukseen asti *).

16 §. Hallitukseen valittiin seuraavat jäsenet:

*) .Huom.! Jåsenlehti n:o L-5. Ylisihteerin vaali.
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hra Hugo Valvanne,
nti Helmi Jalovaara,
hra Yrjö Lehtinen,
» 'G. Y. Mustonen?

rva Kyllikki lgnatius,
» Olga Salo

sekä varalle
nti llelmi Rissanen,
hra G. Y. Heiskanen ia
rva Roosa Laakso

Tilintarkastajiksi valittiin hrat J. A. Tukiainen, E. Paa-
sonen sekä varalle Toivo Eränen ja Juho Simpanen

17 §. Hugo Talaanne esiintoi eronneen Hallituksen
esityksenä, että Tuonenkylän asia tässä vuosikokouksessa
päätettäisiin, josko Päämaja edelleen pidetään Seuran tar-
kotuksia varten tahi josko se myydään. Edellisessä tapauk-
sessa pitäisi Seuran ottaa maanviljelyskoulun käynyt henkilö,
joka hoitaisi Päämajaa. Ehdotti jätettäväksi uuden Halli-
tuksen huoleksi asiain järiestelyn.

He,ino ei kannattanut henkilön palkkaamista, vaan vuok-
rattaisiin seuran jäsenille ioka osaa viljellä maata.

V. Y'irtq,nen ei kannattanut maiden myyntiä. Ehdotti
keskusteltavaksi Hallituksen esityksestä.

P'ihlayamtik'i, ei kannattanut myynistä, vaan vuokraa-
mista.

Päätettiin äänestää myymisestä.
Myyntiä ei kannatettu, eikä pehtorin ottamista. Vuokraa-

minen hyväksyttiin.
Nurm'i,salo ehdotti, että vuokrattaisiin pikku palstoina

ja pikkuvitjelijät yhteisesti velvotettaisiin lannottamaan maat.
He'iskaner: yhtyi edelliseen puhujaan.
Leht'inen oli epäilevä11ä kannalla pikku palstojen vuokraa-

misen suhteen jos ne vuokrataan vaan vuod"eksi.
Hugo Valuanne ilmoitti eroaYansa, ios asia jätetään

kokonaän Hallituksen huoleksi, Hallitukseen, iossa ei o1e

yhtään ammattimiestä.
Asian harkitseminen ja päättäminen päätettiin kuitenkin

antaa Hallituksen huoleksi.
Kokous loppui klo 4.15 i. P.

Pöytäkirjan vakuudeksi

J. A. Tuk'ia'inen,
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PöYtäkiria.

PöYtäkirja, tehtY Teosofisen Seu-

ran yhdennentoista vuosikokouksenjat-
kokokouksessa T. S. Päämaiassa Tuo-
nenkylässä maanantaina, elokuun- 19

p:nä 1918 k1. 1 Päivällä. Kokouksen
-Duheeniohtajana oli Perustaja-YIisih-
[eeri, sihteerinä allekirioittanut.

1 §. Kun virallisten asiain käsittely oli vienyt vuosiko-
koukselle määrätyn aian niin kokonaan, ettei vuosikokouksen
ofriufr"uin kuuluvia aatteellisia keskusteluia oilenkaan oltu
eträitty alottaa, päätettiin vie-lä. jatkaa vuosikokousta tuon
nyf.fri*'i, ;u t<ait<t<iatta tärkeäksi tunnustetun kasuatuskysy-

,nytt"t rn pohtimista varten" 2 s: Kysymyksen alusti opettajatar Helmi Jalovaara se-

lostaeri siinå etupaassä n. k. uuden eli vapaan koulun ope-

tus- ja kasvatusmenetelmiä, koulun,, ioka. pyrkii yhdistämään
kodin ja koulun, käytännÖIlisen toimen ja tietopuolisen op.e-

tuksen nouseian nubrison valmistamiseksi hyödyiliseen, rik-
kaaseen e|ämäntyöhÖn. Tällaisia kouluia on- syrtynyt Sak-

SaSSa, Hollannissä, Englannissa, Amerikassa,. Myöskin Saman-

suuntaisia, mutta erikoisesti teosofisia kouluja on olemassa.

Lopuksi alustaja vetosl Suomen teosofien velvollisuuteen
tehda jotakin, iotta meidänkin kaavoihin kangistunu!, 

-e1ä-
mää oi.rotu i<oulumuotomme saataisiin uusille urille lähte-
mään.

3 §. Mielenkiinnolla kuunneltua alustusta, seuranneessa

keskuslelussa kokous antoi yksimielisen periaatteellisen kan-
natuksensa aiustajan tekemäi1e ehdotukselle uusilla kasvatus-
periaatteilla 1epäävän teosofisen koulun perustamisesta'- 

4 §. Asia,n tarmokkaaseen käytännÖlliseen valmisteluun
ryhtyniistä pitivät kaikki puhujat tärkeänä. IJseita ehdotuk-
sä t"entiin. Ehclotus kuntien puoleen kääntymisestä ei saanut
kannatusta. MyÖskin vastustettiin ehd.otusta levittää »uuden

koulun» aatetta käymäIlä kouluissa esitelmöimässä ja keskus-
telemassa opettaiien kanssa.

Perustila-Ylisihteerin käsityksen mukaan olisivat teh-
tävät kolmea laatua: 1) yleisön tutustuttaminen uusiin kas-
vatusperiaatteisiin, »uuteen kouluun», kirjallisuuden avu11a,

esim. aluksi julkaisemalla nyt esitetty alustus, mahdollisesti
laajennettuna, 2) opetussuunnitelman laatiminen ja op*ta-
jain valmistaminen sekä 3) uuden koulun perustaminen Tuo-
äenkylään. Kannatuksen hankkimisessa ei kuitenkaan pi-
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taisi mennä ko.vin kauas, ei vedota koko suomeen, vaan ensi
sijassa teosofisiin vanhempiin.

saarn'ion mielestä olisi ehdotus uudesta koulusta esi-
tettävä yleisölle T. s. Hallinnon nimessä. se voisi nykyäänjo herättää vastakaikua, teosofia-nimi ei enää pelottaisi. Vur-
hemmat yleensä ovat tyytymättömiä nykyiseen kouluun.

Hannula-painosti uskon ja uskailutiseir merkitystä tässä
yrityksessä. Helmi Jalovaaran olisi puhujan mielestå otettava
asia omakseen ja seura olisi mukana kannattamassa H. J:n
ytitystå esim. luovuttamalla rakennuksen tarkoitusta varten.
Yastusti koulun perustamista Seuran nimessä.

Perusta,ja-Yl,is,ihteer,i yhtyi edelliseen puhujaan. Asia
riippuu suuresti siitä henkilöstä, joka ottaalyön tehdäkseen.
Hän toimii, me kannatamme. Hän kirjoittaa, me kustannam-
me Jne.

P etaj riniem'i tahtoi vielä painostaa aikaisemmin tekemään-
sä ehdotusta »elävän sananl» käyttämisestä »uuden koulun»
hyväksi, siis esitelmöitsijän palkkaamista. Kannatti r<ouron
vaikkapa. pienemmänkin perustamista fuonenki,faar. -ilf
hujan mielestä olisi tehtåvä jonkinlaista yhteistyötä t<ouru-
viranomaisten kln_ssa. Niinpä olisi tulevä työÄuunnitelma
alistettava Kouluhallituksen hyväksyttäväksi. yhtti th:
dotukseen kannatuksen antamiseätu rr. i,n ivole, sekä'lausui
toivomuksen, että H. J. kutsuisi avukseen irent<itoltä, 

-j.ili;
katsoisi siihen sopiviksi

v ri'inö v alaanne kannatti perustaja-ylisihteerin ehd otuk-sia. Ehdotti lisäksi reosofisen Kasvatusliiton eli Kasvatus-
veljeskunnan perustamista samoin kuin teosofit muissakin
maissa ovat tehneet. Liiton johtokunnan tulisi sijaita H;iri*
gissä ollakseen H. J:n työn tukena. Kasvatusliiton ;a..rät rä-vittäisivät uutta suuniaa valaisevaa kasvatusr<irjäilisuutiå
Yarojaliitto voisi saada tuomari unto Nevalaisen 

"hhjoituk-
sesta. Piti tärkeänä, että tähän työhön antautuneet vapaute-
taan taloudellisista huolista.

Jalouaaro kannatti ehdotusta Teosofisen Kasvatusliiton
perustamista. tlskoi reosofisen opettajaliiton voivan siihen
sulautua.

v'irtanen kannatti myöskin Kasvatusliiton perustamista.

. Perusta'ja'Yl'is,ihteer,i ehdotti, että asian tunnetuksi teke-
,_nlngn jätettäisiin seuran Hallinnon ja neiti jalovaaran huo-leksi. Yastusti teoreettisen Kasvatusiiiton perustamista täl}ä
hetkellä pitäen taloud_ellisen puolen j ärjestämistä tärkeämpänt.
olisi, ajattelematta unto Nevalaisä tägaattiä, hankittauä uu-
?oja vetoamalla teosofeihin, olisi perust"ettu,oi' t*orofisen k.u-
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lun tueksi Kannatusliitto. Toivon saatavan selitystä ehdotc-
tun uuden Kasvatusliiton tehtävistä ja tarkoituksesta.

Saarrl,io vastusti myöskin Teosofisen Kasvatusliiton pe-
rustamista, koska kuitenkin siinäkin varmaan toimisivat sa-
mat henkilöt kuin jo olevissa teosofisissa yhtymissä. Nimet
vain sekoittavat. Sen sijaan hän yhtyi Perustaja-Ylisihteerin
ehdotukseen taloudellista laatua olevan Kannatusliiton perus-
tamisesta Koulun laatu olisi määriteltävä, hankittava
kouluhuone ja opettajat.

Jalovaara oli muuten sitä mieltä, että käytännöllisen
ja taloudellisen puolen järjestäisi Seuran Hallinto, aatteelli-
sen puolen edustajaksi olisi perustettava Teosofinen kasva-
tusliitto.

Yl,is,ihteera selitti vielä Kasvatusliiton perustamisen tär-
keäksi m. m. sitä varten, että otisi jokin järjestö, joka olisi
uuden koulupuuhan takana. Yksityisen henkilön yrityksellä
ei ole samaa kantavuutta. Pitää olIa järjestö, johon yleisö
voi luottaa. Iludisti ehdotuksensa Kasvatusliiton Johtökun-
nan valitsemisesta tässä kokouksessa.

V,irtanen ja Petii,jriniemi kannattivat ehdotusta sekä toi-
voivat vielä suomessa toimivien eri Kasvatusliittojen yhty-
mistä vhteistyöhön.

5 §. Ehdotettujen, uusia kasvatuspyrkimyksiä edis-
tävien liittojen perustamisesta ei äänestetty, vaan asia jätet-
tiin kysyrnyksen alustajan ja Seuran Hallinnon haltuun sekä
valtuutettiin Hallinto antamaan kaikkea mahdollista kan-
natusta tulevalle teosofiselle koululle.

6 §. Siitä huolimatta, ettei mitään virallista päätöstä
tehty Kannatusliiton perustamisesta uutta koulua varten,
lyxtyi se tavallaan kuitenkin, kun B seuran jäsentä, Perustaja-
Ylisihteeri alotteentekijänä, sitoutui koulun tarkoitusten edis-
tämiseksi vuosittain , yksi jäsenistä kuukausittain - suorit-
tamaan kannatusmaksuna Smk. 50: -.7 §. Hugo Valvanteen ehdotuksesta velvoitettiin kokouk-
sen puheenjohtaja toimittamaan kiitoslauselma niille Teosofi-
sen Nuorisoliiton jäsenille, jotka olivat huolehtineet Temppelin
somistamisesta juhla-asuun. Kiitollinen tunnustus lausuttiin
myöskin vuosikokouksen osanottajien ravitsemisesta huo-
lehtineille emännille sekä rva olga salolle, joka yksin oli
huolehtinut vuosikokouksen järjestelyä koskevista Äeikoista.

Kokouksen puolesta
Elsa-K,irsti Koytonen.

Pöit_äkirjat olemme tarkastaneet ja hyväksyneet
Helm,i Rissunen H,ild,a Pihlåjamabi.

2
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Ylisihteerin vuosikertomus lgrT lrolT 191?/818.

Syistä, jotka jokaiselle Seuramme jäsenelle ovat tunne-
tut, on seuran ulkonaisella toiminnalla kuluneena puolivuosi-
kautena o11ut voitettavanaan mitä suurimmat vaikeudet.
Hallinto ja ylisihteeri eivät yhtenäisenä kokonaisuutena
ole voineet edustaa seuraa, eikä ol1a kylliksi voimakkaana
sysäysten alkuunpanijana, sillä sen 0n estänyt alussa matka
molempien välillä ja lopuksi olosuhteiden aikaansaama täy-
dellinen eristys, joka kesti koko kuluneen kevättalven.

Poikkeuksellinen, levoton aika on vaikuttanut jossakin
mäårin lamauttavasti sekä looshien että yksityisten jäsenten
toimintaan, huomio ja harrastukset ovat olleet päivän tär'
keisiin krrsvmlrksiin kiinnitetyt. Niinpä on nYt kuluneena
vuotena Seuraan liittynyt vain 31 uutta jäsentä. Seurasta
poistuneita 0n saapuneiden tietojen mukaan: kuolleita 10,
nimittäin rouva Anna Luikko Joensuusta, näYttetiiä Kaarlo
Kuusela Yaasasta, tuornari Unto l{evalainen Sammatista,
kauppias Aug. Ohberg Viipurista, johtaja Yartiainen Lah-
desta, työmiehet Asarias Hänninen ja Hiskias Liukkonen
Mikkelistä, sanomalehtimics Eero Turunen Viipurista, maan-
viljelyskoululainen Adam Lehikoinen Juuasta sekä r»Yipusesta»
yksi jäsen, jonka nirneä ei looshin vuosikertomuksessa ole
mainittu. i(aikki rnuut paitsi t<åksi ensinmainittua ovat
saaneet väkivaltaisen lopun. Jäsenmaksuien laimiinlyön-
nin takia 0n kirjoista tänä aikana poistettu 2. Jäsenluku
lisääntynyt 19:llä ollen siis kaikkiaan 619.

Esitelmöimistyötä on luonnollisista syistä ylläpidetty
suhteellisesti vähemmässä määrässä kuin aikaisemmin. He1-
singisså jatkoi perustaja-ylisihteeri syyskuulla alkamiaan
luentoja maaliskuun loppuun asti. Opettaja Juho Petäjä-
niemi käytti joululomansa Seuran palvelukseen puhuen
Iisaimella, Kuopiossa, Varkaudessa ja Turussa, seitsemässä
eri tilaisuudessa, useasti runsaslukuiselle ja hartaalle kuuli-
jakunnalle. Samoin ovat herrat J. R. Hannula ja Heikki
Salmenniemi esitelmöineet maaseudulla.

Tampereella on rr. 19t7 ajalla pidetty 17 iulkista esitel-
mää, puhujina Yäinö Valvanne, J. Petäjäniemi, Kyösti Laine,
J. Y. Pyhälä ja J. Lagus. Yäinö Yalvanne piti maaliskuussa
sarjan, johon kuului seitsemän esitelmää, muut ovat puhu-
neet pitkin vuotta eri aikoina.

Yleensä koskevat looshien vuosikertomukset vuotta 1917

- paitsi Kalevalalooshin, joka mainitsee myöskin kuluvan
vuoden toiminnasta.

Idän Tähd"en järjestö on jatkanut hiljaista työtään,
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Mikkelissä oli loppiaisena onnistunut Tähden juhla, ja ovat
looshit Otava I ja Otava II yhdessä omistaneet kuukaud,en
ensimmäisen sunnuntain kevättalveen saakka Idän Tähdelle.
Jårjestön äänenkannattaja Idän Tähti ilmestyy edelleen.

Nyt kuluneena vuotena 0n seuran ja seuran jäsenten
pakostakin täytynyt seisoa omin, jaloin, katsella tai ottaa
osaa tapahtumiin itsenäisinä yksilöinä, omin edesvastuin,
ilman seuran selkänojaa. Kaikesta huolimatta on ollut ilah-
duttavaa nähdä, ettei ulkonainen toiminta ole silti kokonaan
lakannut ja ettei Seuran aikaansaama sisäinen kylvö ole aivan
tienoheen heitettyä, yaan että veljeys kuumottaa esiin vah-
vimpienkin verhojen alta.

Mikkelissä I p. elokuuta 1918.
V. Angerao.

Looshien toimintaa 1917-18.
Kaleuala Hels,ingissa. Kalevala 0n maamrrre suurimpia

loosheja ja sen jäsenmäärä on noin 60. Mutta niitå jäseniä,
jotka aktiivisesti ottavat osaa looshityöhön, voidaan sanoa,
olevau noin 10-15. Pieni mutta varma on se joukko, joka ori
koettanut tehdä työtä selventääkseen niitä monia kysymyk-
siä, joiden edessä ihmiskunta 0n melkein avuton. I.Täinä
kovina aikoina emme ole keskeyttäneet looshityötämme.
Kokouksessa on hetkinen uhrattu mietiskelyyn, johon aine
valittiin samåI koko vuodeksi. Puheenjohtaja lausui sen
ääneen eikä siitä keskusteltu. Keskustelu on alkanut viikon
mietiskely-aineesta, josta puheenjohtaja on kysellyt jokai-
selta erikseen, mikä tapa on osottautunut kaikille mielui-
saksi. Lukukirjana on käytetty Kalevalan Avainta, johon on
mielenkiinnolla syvennytty ja koetettu löytää tekijän maail-
malle tarjoomia lahjoja

Ulospäinen työ on rajoittunut hyvin pieneen, pari loos-
hien järjestämää keskustelu-iltaa, on ollut avoinna yleisöIle.
Keskustelu-aineena oli: Kulkeeko T. S. puoluemerkeissä ja:
Mitä on isänmaallisuus. Osanotto keskusteluun vilkas.

Mainittakoon myös, että muutamat looshin jäsenet
toimittivat looshin nimessä haavottuneiden hyväksi juhlan,
jossa oli ohjelma hyvin rikas. Kansallisteatteri o1i täynnä
yleisöä, joten saatiin sievonen summa käytettäväksi ensi
avuksi haavottuneiltre.

Suuria emme ole saaneet aikaan, mutta senkin pienen
tarjoamme uhrina Mestarille, joka tarvitsee meitä kaikkia
maailman auttamiseksi onnellisempaa tulevaisuutta kohti.

K. N,ikula.
puheenjohtaja"
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Kaleruo Oulunkykissii. Looshimme 0n tänä kuten edelli-
sinäkin vuosinaan kokoontunut iltasittain kerran viikossa.
Jokainen kokous on alkanut mietiskelyllä; sitten on siirrytty
viikon mietiskelyaiheeseen, keskusteltu siitä tunnin ajan.
Joskus on keskustelu ollut niin mielenkiintoinen, että ilta on
kokonaan siihen kulunut. Tavallisesti on keskustelun jälestä
siirrytty illan muuhun ohjelmaan. Työtapamme oti seu-
raava: kuukauden ensimäinen viikko omistettiin ldän, Täh-
delle, jossa luettiin Idän Tähti lehteä tai muita illanhenkeen
sopivia kirjotuksia, keskusteltiin luetun tai mietiskelyaiheen
johdosta. Toinen viikkoilta omistettiin tutkimustyölle. Tut-
kittavana kirjana oli »Kalevalan avain». Kolmantena viik-
kona oli vapaaehtoisia keskustelukysymyksiä. Neljäntenä
viikkona käännösten lukemista, rva Olga Salon suomentamia,
joko Heraldista tai Theosophistista; luettiin myöskin Iisal-
men looshilehteä Merkuriusta.

Maaliskuun 26 pnä oli looshillamme juhlatilaisuus,
looshiimme oli saapunut kutsuvieraana Ylisihteerimme Pekka
Ervast selostamaan kysymystä: »Miten meidän teosoofeina
ja Seurana tulee vaikuttaa nykyisten tapausten kehitykseen».
Ilta oli voi makasta henkeä täynnä.

Lootuskoulumme toimi vielä Emilia Hiisivaaran joh-
dolla kevätpuoleen asti, jolloin se hiljalleen lakkasi olemasta.

Yirkailijoina olivat: Puheenjohtajana rva Ida Heliö
lokakuun loppuun asti, jolloin hän erosi poismuuton tähden
paikkakunnalta, samoin rahastonhoitaja Reijo Heliö. Hei-
dän tilalleen tulivat rahastonhoitajaksi J. Simpanen ja pu-
heenjohtajaksi rva Hanna Ruuskaäen, mutta liänenkin siir-
ryttyä pois paikkakunnalta astui hänen tilalleen nti Hetmi
Rissanen hoitamaan puheenjohtajan tehtävää. Kirjurina oli
rva Ida Kinnunen

Jäsenistämme 0n useampia vanhempia täytynyt erota
muualle siirtymisen tähden, mutta uusia on taas ilmestynyt
tilalle, joten jäsenluku 0n pysynyt edellisten vuosien tasalla.

Id,a K,innunen.

Hts,iiti Kur,ikassa. Vuoden t9L7 toiminta on ollut verrat-
tain hiljaista, on kuitenkin talvenaikana pidetty aina vaiiin
kokouksia, näissä kokouksissa 0n ollut aina joku mietintö-
aine sekä lukua ja keskustelua. Lainakirjasto'on myöskin
toiminnassa, vaikka sen kä]ttö on ollut laimeaa. Jäseniä on
looshissamme seitsemän joista yksi asuu pois paikkakunnalta.

M. V,irtanen
Puheenjohtaja.
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Yågen Helsing,issu,. Säännönmukaisesti 0n looshi ko-
koontunut joka perjantai iltaisin. Kokoukset ovat olleet
avoinna myös ulkopuoIisille. Sen ohessa 0n julkisesti joka
toinen viikko luettu esitelmiä A. Besantilta, C. W. Leadbea-
terilta ja C. Jinarajadasalta. Sitäpaitsi on Perustaja-Yli-
sihteeri Pekka Ervast pitänyt kolme luentoa ja Kamreri
Hellner kaksi. Joka toisessa kokouksessa 0n looshissa tut-
kittu jotakin kirjaa. Niin muodoin kevätkaudella lopetettiin:
»Mitä Jeesus on ajallemme puhunut», Il:nen osa Johannes
Mtilleriltä. Syyskaudella on käytetty tutkimuskirjana »Aika-
kausien mysteriot» Marielta ja mietiskelykirjana »Mestarin
jalkain juuressa».

Looshi-iltojen keskusteluaiheista mainittakoon: Yeljeys,
Korkeimmasta olemuksesta, Kuinka ihmisen alemmat prin-
siipit voivat 1'htyä korkeampiin ja millä tavalla ne silloil
ilmenevät. Yuoden kuluessa on pidetty viisi suljettua
kokousta, joissa on pohdittu Seuran asioita koskevia kysy-
myksiä.

Yuoden lopussa oli jäsenluku 16. Vuodeksi,1918 valittiin
virkailijat: Professori V. Heikel, puheenjohtaja, rouva J.af
Hällström, varapuheenjohtaja, neiti Y. Stadius, rahaston-
hoitaja, neiti A. Olsoni jäsen, neiti S. af Hällström, sihteeri.

S'igne af, Hrillström,.

Aura Turussa. Toiminnan ulkonaiset vaiheet ovat ly-
hyesti kerrotut. Säännöllisiä maanantai-viikkokokouksia
on ollut kaikkiaan 26. Nämä kokoukset on tavallisesti alo-
tettu mietiskelyllä, minkä jälkeen on keskusteltu edellisessä
kokouksessa päätetyn kysymykssn johdosta. Merkitsen
ne tähän, koska melkein poikkeuksetta kaikki ovat antaneet
aihetta terveelliseen ajatusten vaihtoon ja tämä puolestaan
0n kasvattanut jäsenissä lujempaa yhteistuntoa fa laajem-
paa suvaitsevaisuutta: Yhteistyö teosofian levittämisessä.
Usko, toivo, rakkaus. Estääkö joku luonteenheikkous liitty-
mästä T. S:aan? Mitä on ennustaminen? Kritiikki. Mitä on
kuudes aisti. Mikä on teosofille tärkeämpää: ulkonainen,
yhteiskunnallinen vai sisäinen hartauden työ? Kolme tietä.
Mitä ovat enkelit. 

'Kielen 
synneistä ja niiäen voittamisesta.

Mitä on henkinen elämä? Joukkokarma. Luottamus. Mie-
lskelyn tarkotus. Mitä on luonne. Mitä on jumalanpalvelus.
Teosofinen siveysoppi. Keskustelukysymyksen - jälkeen
0n siirrytty tutkittavan kirjan lukemiseen ja keskusteluun
sen johdosta. Yuoden aikana on käytetty näinä kirjoina
Palomaan: Jälleensyntymisen vä1ttämättömyys, P. E:n
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Enkelein lankeemus ja Suuret uskonnot. Monet kokoukset
ovat sitäpaitsi kokonaan omistetut Suomen Teosofisen Seu-
ran yhteisten asioitten pohtimiseen.

Yhteisesti on juhlittu' paikkakunnan suomal. ja ruotsal.,
nuorten ja vanhojen teosofian harrastajien kera toukok.
B p. ja lokak. 1 p. A. B:n syntymäpäivää. Marrask. 17 p.
vieton esti silloinen suurlakko.

26 p. jouluk. oli muutamien looshin jäsenten toimesta
keskustelukokous, jonne paitsi jäseniä oli kutsuttu muita-
kin teosofiaan innostuneita henkilöitä ja oli tämä tilaisuus
varsin onnistunut.

Lainakirjastossa 0n 288 suomalaista ja 231 ruotsal. ni-
dettä. Lainauksia on tehty 2BB suomal. ja 147 ruotsal. Sitä-
paitsi 0n kirjainmyynti osottanut ilahuttavaa nousua.

Jäsenluku vuoden lopulla on 25. Lisåys 4, mutta irto-
jäseneksi on merkitty 1 ja ulkomaille matkustanut 1." Puh. joht. John Träberg, varapuh. joht. ja ,ån. hoit.
E. Virta, sihteeri allekirjoittanut.

Turussa 20 p. tammik. 1918.
Tyyne }sterlund.

Vciinölti. Kotltassa Yäinölä looshin jäsenistä oli kulu-
neena yuonna vakituisesti paikkakunnalla ainoastaan kolme,
joten kaikki looshityö on ollut lakkautettuna. Lainakirjas-
toa on kuitenkin kartutettu ja käytetty. Virkailijat samat
kuin ennen.

Matty Ylönen.

Valoa koht'i I'isq,lmessa. Looshimme on edelleen toiminut
hiljaisena, teosofisia totuuksia tutkivana etsijöiden piirinä
olematta tilaisuudessa ulkonaisella' tavalla aatteitaan levit-
tämään. Tutkimuskirjoina on uudelleen käytetty Annie
Besantin »Kristinuskon salaista puolta», Aikain viisauttarr
sekä Pckka Ervastin »Kalevalan avainta». Käsikirjoituk-
sesta 0n luettu suomennos Annie Besantin kirjasta »Yihki-
mlrs» ja on sen johdosta keskusteltu. Mietintäaiheina on edel-
leen käytetty oppilaaksi pyrkiviltä vaadittavia ominaisuuksia
»Yaloa kohti» kirjan mukaan. - Looshiin on vuoden kuluessa
liittynyt neljä uutta jäsentä ja on heidän kauttaan tullut uutta
virkeyttä seuran työhön. Kirjastoon on hankittu uutta teo-
sofista kirjallisuutta. Puheenjohtajana on toiminut allekir-
joittanut ja sihteerinä Emmi Autere.

Iisalmella joulukuun 31 p:nä LgL7.
Kyllikk'i lgnat'iu,s.
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TAhti-loosh'i Vaasosso on tehnyt Teosofista työtä vuoden
kuluessa pääasiassa kokouksien muodossa, joihin on looshin
ulkopuoliset hyvin vähän osaa ottaneet, eikä ole pidetty yhtä-
kään yleistä kokousta tai esitelmää. Looshi-kokoukset pi-
detty sunnuntaisin klo L2-2. Virallisen luonteiset kokouh-
set kuukauden ensisunnuntaina. Kokoukset alettu ja lope-
tettu mietiskelyllä, jonka on esittänyt ioku kokouksessa läs-
näolleista jäsenistä. Tavallisimmin on keskusteltu aiheesta
joka on ollut viikon varrella aiateltavana. Mitään propa-
ganda työtä emme ole tehneet paitsi sitä mitä jäsenet, yksi-
lönä ovat parhaaksi nähneet.

Jäseniä looshissa 16. Yirkailijat samat kun ennen. Lai-
nauksia tehty kirjastosta entistään vähempi, johon ehd"otto-
masti on ollut syynä ajan vakava tilanne. Kirjoja on koe-
tettu myydä, jossa on jonkun verra,n onnistuttu.

1'. Laurila.
kirjuri.

Aurora Turussa. Aurora-looshi alkoi vuotisen toimin-
tansa 17 p. tammikuuta ja pidettiin kevääl1ä 17 1a syksyllä
1 2 ke skiviikkokokousta, j oissa tutkimuskirj o ina kä-trt ettiin : »Sy-
dämen oppi», »Teosofia ja ajatusvoima». Työtapa on ollut
samanlainen kuin ennenkin ja paitsi tutkimuskokouksia on
myöskin ohjelmallisia illanviettoja toimeenpantu. Kokouk-
sissa on useimmiten esitettv käännöksiä eri teosofisten kir-
jailijain teoksista - viimeiksi muutamia kappaleita Kale-
valan avaimesta, luvusta: »Kalevalan sisäistä siveysoppia».
Eräät looshin jåsenet ruotsintavat koko mainitun luvunPekka
Ervastin mielenkiintoisesta kirjasta.

Jäsenet ovat osottaneet harrastustaan ia antaumus-
taan looshityöhön käymä11ä säännöllisesti kokouksissa
keskimäärin 13 looshin 16:sta jäsenestä on ollut niissä mukana.

Valkoisen Lootuskukan päivää, ja mrs. Besantin 70 vuo-
tis syntymäpäivää vietettiin yhdessä Aura looshin kanssa.

Julkisia esitelmiä on luettu sekä kevääilä että syksyilä.
Ilolla mainittakoon, että muutamat looshin jäsenet ovat

muodos'laneet lukupiirin seuran ulkopuolella oleville teoso-
fian harrastajille. Saakoon tämä Auroralooshin tytärkeskiö,
joka alkoi toimintansa vasta joulukuun viime päivinä ja siten
ennätti pitää vain ensimmäisen, niin sanoaksemme perus-
tavan kokouksensa, herättää ia levittää teosofisia ihanteita
laajoihin piireihin, erittäinkin nuorten keskuuteen.

Turun Teosofinen Lainakirjasto, joka sisältää 519 nidettä,,
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on pidetty avoinua talvella kolme kertaa ja kesällä kerran
viikossa, jolloin lainauksia on tehty 435.

Hallinnonjäsenet ovat: puheenjohtaja allekiroittanut,
siteeri neiti Anna Yilenius, rahastonhoitaja Edith Vilenius.

Suoma Telenius.

Valonta,im'i Joensuuss&. Kokouksia on looshimme pitä-
nyt" vuoden alkupuolella säännöllisesti maanantai-iltoina klo
7; kesällä ei ole kokoonnuttu.

Syksvpuolella oli kokouksia harvemmin, maassa vallin-
neen tilanteen takia. Kokoukset on alotettu mietiskelyllå
jostakin aiheesta, kuten: persoonallisuus, käytännöllisyys,
miksi pidän Kalevalasta, ä1ä ajattele toistamiseen tekoa,
jota et'tahdo tehtäväksi, y. m. l.{äistä on kukin sitten lausunut
mielipiteensä, sukeutuen tästä kehittävä ajatustenvaihto..- On luettu useita teoksia, m. m. »Ihminen, mistä ja miten».
Luetun johd"osta on keskusbeltu.

Julkista toimintaa ei ole ollut.
Kirjastoa on käytetty kuten ennenkin.
Jäsenluku 11
Kuluneena vuonna ou jäsenistämme siirtynyt manalan

majoille rva Anna Luikko, joka oli erittäin innokas ja puu-
haava henkilö, joten poismenonsa jätti kaipauksen mieliimme.

Puheenjohtajana toimi Lehtori A. Törrönen, varapuheen-
johtajana, kirjaston- ja rahastonhoitajana rva Anna Luikko,
sihteerinä allekirjoittanut .

Joensuussa '/s 1918' 
serma Kilperciinen.

V'ipunen Kuop,l,ossa. Huolimatta siitä, että kulunut vuosi
on maanpallon asukkailla ol1ut kaikkialia taistelua ja toi-
mintaa, ääretöntä kuohuntaa ihmisaailokossa, on meidän
pienen looshimme toirninta ollut hiljaista, aivan kuin lai-
neen väreilyä tuon myrskyävän ihrnismeren jossakiq lahden-
poukamassa. Siitä huolimatta ovat nuo rajut, pirstoiksi
lyövät ristiaallot tunkeutuneet meidänkin rauhaisen lahdel-
mamme poukamaan, saaden aikaan joitakin särkeviä ja ha-
joittavia liikahduksia, mutta kaiketi se niin on ollut paras -.Kuten sanottu, on looshimme toiminta ollut vaan jäsen-
ten keskistä t,yöskentelyä. Yuoden alussa kyllä koetimme
alottaa toimintaamme julkiseksi, kuten edellisenäkin vuotena,
vaan huomasimme' sen mahdottomaksi paikkakunnallamme;
sen tulimme näkemään niistä yleisistä kokouksista, joita
vuoden alussa aloitimme pitää. Kun emme saaneet yteisoa
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niissä käymään, niin jätimme sen työn odottamaan aikaa,
jolloin ihmiset tulevat kuuntelemaan Teosofisia luennoita
y. m. siihen henkeen kuuluvia esityksiä.

Olemme pitäneet vaan looshin sisäisiä kokouksia alku-
puolella vuotta joka sunnuntai, ensin k:llo 1 p. sittemmin
k:llo 5 i. p. Toukokuulla kumminkin jo otimme kesäloman,
koska näytii että looshimme jäsenetkään eivät jaksaneet
läheskään kaikki käydä kokouksissa.

Syyskuulla alotimme taaskin looshityömme ja päätim-
me kokoontua aina kahden viikon kuluttua k:10 L2 p:llä.
Looshin jäsenet Arpiaiset tarjosivat huoneensa kokouksia
varten.

Looshimme jäsenluku o1i vuoden alussa 20. Yuoden
kuluessa 0n tullut uusia jäseniä 2 ja vähentynyt 4, niistä
1 kuollut, 2 eronnut ja 1 muuttunut irtojäseneksi, joten
jäsenluku on nyt 18.

Looshin virkailijoina orra,t toimineet: Puheenjoht. hra
H. Keinänen, Sihteerinä rouva Liinu Väisänen, Taloudenh.
hra P. Heino ja lisäjäsenenä hra P. J. Häkkinen, sekä tilin-
tarkastajina rouva Miina ja hra Akseli Arpiainen.

Näin hiljaisessa ja kenties vähän tuloksia tuottavassa
työskentelyssä olemme jättäneet taas yhden hetken ajasta
jälellepäin, kumminkin monine suurine tapahtumineen. Toi-
vokaamme, että uusi ajanjakso, jota taas alotamme elämään,
tuopi meille uusia valoisampia ajatuksia, joiden avulla voimme
Iuoda uutta tulevaisuutta.

Kuopiossa 20. I. 1918.

H. Ke,inanen . L'i'in'u Va'iscinen.

Otaaa I M'ikkel,issa 1977-L978. Looshinimo toiminta
kalenterivuotena 1917 oli edellisten kaltainen: kokous sun-
nuntaisin klo 1 Itälässä, jolloin vuoroon tutkittiin Salaista
oppia ja välillä jotain helppotajuista teosofista kirjallisuutta.
Looshin jäsenluku 24 on vähentynyt kahdella, ja on nyt 22.
Rehti ystävämme, Otavan sahan työmies Asarias Hän'
n i n e n sai luonnollisen lopun maalliselle vaellukselleen
kevättalvella 1918, ja hänen tvötoverinsa Hiskias Liuk-
k o n e n kärsi suunnilleen samaan aikaan todennäköisesti
kamalan erehdyksen kautta, väkivaltaisen kuoleman, epäiltynä
osallisuudesta valtiopetokseen.

Tutkimattomat ovat Herran tiet!
Virkailijoina ovat toimineet: puheenjohtajana tri V

Angervo ja hänen tultua ylisihteeriksi: johtaja L. Linnala'
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sihteeri, jonka seuraajaksi valittiin nti Aune Tefke, joka
samalla myös hoitaa rahaston. Tuloja eikä menoja ei ole
ollut.

Lenn'i L'innala. Aune Tefke.

Valonhe'itt(Lia Tampereella. Looshimme sisäinen ja ulko-
nainen toiminta on jatkunut pääasiallisesti entiseen tapaansa.
Kokouksia on pidetty joka toinen sunnuntai Sak. Yhd. huo-
neustossa. Ohjelmana kokouksissa 0n ollut mietiskelyä,
alustuksia jäseniltä erilaisista elämän y. m. aatteellisista
kysymyksistä, joidenka johdosta on vaihdettu ajatuksia ja
varsinaisina tutkimuskirjoina on käytetty Idän Tähden
aatetta koskevia kirjasia, joista ennätettiin läpi käydä I
numeroa,. Näitä kirjasia puheenj. erikoisesti selosti kokouk-
selle, jonka johdosta sitten jatkettiin keskustelua.

Illospäin on toimittu esitelmätilaisuuksia, joista erikoi-
sesti mainittakoon kirj. Väinö Valvanteen Teosofinen esitelmä-
sarja, käsittäen'7 esitelmää 7 eri aineesta" Sitäpaitsi ovat esi-
telmiåi pitäneet op. Petäjäniemi yhden kerran, op. Kyösti
,Laine viisi kertaa, J. Y. Pyhäiä kerran ja herra J. Lagus
3 kertaa, yhteensä 17 esitelmää. Näissä tilaisuuksissa on myös-
kin myyty teosofista ja Idän Tähden aatetta koskevaa kir-
jallisuutta yhteensä noin 250: - arvosta.

Ilusia jäseniä vuoden ajalla on looshiimme liittynyt 6
ja jäsenmäärä nykyisin on 29.

Puheenjohtaja
Kyöst'i La';ne.

Kirjuri.
B. H'ilddn.

Otaua Il Mikkel'issa. Yuoden 19L7 alkupuolella oli loos-
himme toiminta ilahuttavan vilkasta, varsinkin Otava I
jäsenten kanssa yhteisiksi järjestetyissä keskustelukokouk-
sissa. Kesän tullen toiminta vähitellen laimeni, kun useid.en
jäsenten täytyi siirtyä pois yksityisten toimiensa tähden.

Kesäloman jälkeen oli toiminta jäsenten keskinäistä
hiljaista tutkimustyötä, niinkuin se påäasiassa on ollutkin
koko looshimrne toiminta ajan.

Kuluneen vuoden aikatia liittyi looshiin yksi jäsen.
Virkailijoiclen muutoksia ei ole ollut.

Araid, Ekholm,,
puheenjohtaja.

Astra loosh'i Vaasassa 0n vitrrte vuod.en 1917 kuluessa
toiminut entiseen tapaansa. Kerra,n viikossa, sunnuntaina,



27

ovat looshin jäsenet kokoontuneet suljettuun looshikokoukseen
jonkun looshin jäsenen luo, huoneustoa kun ei looshilla ole. Nåi-
hin kokouksiin ovat looshin jäsenet vuorotellen suunnitelleet
ohjelman joko selostaen jotain teosofista kysymystä tai re-
feroiden jonkun teosofisen teoksen tai esitelmän, ioiden joh-
dosta sitten on keskusteltu. Jokainen kokous on alotettu ia
lopetettu mietiskelyllä. -. Lukuseuramme on myöskin toi-
minut kuten edellisinäkin vuosina kokoontuen keman viikossa.
Kalevalan lukeminen lopetettiin siten vuoden 1917 kevät-tat-
vella ja on sen jälkeen luettu erinäisiä teosofisia teoksia. Lu-
kuseuraan on kuulunut paitsi looshin jäseniämuutamia teoso-
fiaa harrastavia henkilöitä kaupungistamme. Lukuseurassa
on myöskin tehty käsitöitä, joista kertyvät varat looshilla on
aikomus käyttää teosofisen kirjallisuuden ostoon looshia var-
ten.

Jäseniä on »Astrassa» nykyään 6. Näistä 1 on paikka-
kunnalta kylläkin pois muuttanut, rnutta silti edelleen looshiin
kuuluva, nim. looshin entinen puheenjohtaja neiti Fanny llves-
viitta, joka kevää1lä 1917 muutti Ouluun. Hänessä kadotti
looshimme syvällisen, lämminsyd"åmisen teosofin. Kaipauksella
muistelevat looshin jäsenet hänen viisaita, elämänkokemuksiin
perustuvia neuvojaan ja syvämietteisiä, itsenäisiä selityksiään
teosofisissa kysymyksissä. Neiti Ilvesviitan jälkeen on alle-
kirjoittanut toiminut looshin puheenjohtajana ja kirjurina,
rahastonhoitajana on ollut neiti Aura Sydänmetsä ja kirjas-
tonhoitajana neiti Fanny Enqvist.

Helsingissä, elokuulla 1918. ,

Sa'ima Eskekt.

Autto Oulussa. Looshin toimintaa on jatkettu entiseen ta-
paan syksytlä v. 1916 hankitussa huoneessa.

Niinpä on avonaisia kokouksia pidetty sunnuntaisin klo
5-7 i. p. Ne ovat aloitetut mietiskelemällä muutaman mi-
nuutin edellisellä kerralla valittua keskustelukysymystä, josta
sitten kukin 0n saanut lausua ajatuksensa. Kun on sovittu
seuraavan sunnuntain keskustelukysymyksestä, on tavalli-
sesti joku looshin jäsenistä pitänyt pienen esitelmän. Kerrau
kuukaudessa on näiden esitelmien asemesta ilmestynyt looshin
lehti »Idän Tähti». Senjälkeen on seurannut lukeminen, jona
ovat oIleet Annie Besant'in »Aikain Viisaus» sekä »Ihminen ja
hänen ruumiinsa». Kokouksen lopussa on varattu aikaa ky-
symyksille, joihin yhteisesti on vastattu. Sunnuntaikokoukset
ovat useinkin olIeet miellyttäviä ja tarkoitustaan vastaavia.

Torstaisin klo 7-9 j.p.p. ovat olleet suletut kokoukset
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jäsenten kesken. Näidenkin ohjelma on ollut sama kuin edel-
lisenä vuonna, ensin hiljainen meditationiaihe, joka on valittu
aina kuukaudeksi kerrallaan, sitten keskustelukysymys ja
lopuksi lukeminen. Yuoden kuluessa ovat tutkitut seuraavat
kirjat: Besant'in ja Leadbeater'in »Ihminen mistä ja miten»,
Angervon »Ihminen» ja Ervast'in »Enkelten lankeemus». Loos-
hin viralliset asiat ovat pohditut kuukausikokouksissa, joita
on pid"etty joka kuukauden ensimmäisenä torstaina.

Häiritsevästi looshin työskentelyyn ovat vaikuttaneet
verrattain jyrkät erimielisyydet eräiden jäsenten kesken.
Muutamat looshin jäsenistä nim. jatkuvasti osoittivat syvää
tyytymättömyyttä looshin kokouksiin yleensä ja erittäinkin
molempiin puheenjohtajiin. Myöhemmin he jyrkästi ilmoitti-
vat ei voivansa hyväksyä sitä, että teosofisen looshin esimies

- kuten oli laita looshissamme - työskentelee materialisti-'
sen työväenliikkeen johtohenkilönä ja näistä syistä erosivat
looshista kevääl1ä Sofia ja I" V. Hissa sekä vuoden lopussa
Anna ja Albert Nikander ja Mimmi Manninen.

Yuoden kuluessa on looshin liittynyt kolme uutta jäsentä,
joten sen 

J'::rt'å*rå'l"fllrrlti*oor.uia ei ole toimeenpantu.
Maalisk. 25 p.oIi kyIIä pienempi illanvietto omassa huoneessa
looshin jäsenten ja ystävien kesken. Myös valvottiin yhdessä
pääsiäisyötä. Marrask. 17 p. oli päätetty viettää yleisellä juh-
lalla ja oli jo aika suuremmoisiin valmistuksiinkin ryhdytty,
mutta suurlakko sitä seuraavine levottomuuksineen teki suun-
nitelmat tyhjiksi. Sarnoin oli looshiin järjestetty vanhan ta-
van mukaan uuden vuoden valviaiset, jossa yhdessä lopetet-
tiin vanha niin kovia kokenut vuosi ja alotettiin uusi, tunnel-
man ollessa Joivehikkaan ja sopusointuisen.

Kesähuukausina ei looshi toiminut ollenkaan
Looshin lehteä »Idän Tähti» on toimittanut Alttert Nikan-

der jäsenten yhteisellä avustuksella ja on se säännöllisesti ker-
ran kuukaudessa ilmestynyt muutamine miellyttävine ja opet-
tavaisine kirjoituksineen.

Muina virkailijoina ovat olleet seuraavat: puheenjoh-
tajana Yrjö Kallinen, varapuheenjohtajana allekirjoittanut
Juho Laitinen, rahastonhoitajana Juho Laaninen, kirjaston-
hoitajana Albert Nikander ja sihteerinä allekirjoittariut Signe
Rosvall.

Looshin yhteydessä on sen jäsenten ja ystävien kesken
toiminut ompeluseura kokoontuen joka tiistai klo 7-9 j.p.p,
Ompeluseuran tarkoituksena on ollut antaa ensi ohjausta al-
kaville teosofian tutkijoille. Sitär,arten onkin näinå iltoina
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koetettu pitää lukemisena mahdollisimman helppotajuisia
kirjoja. Sitäpaitsi on kukin ompeluseuran jäsen vuoron pe-
rään pitänfi lyhyviå esitelmiä teosofisista aiheista. Siten
ovat nämätkin hetket muodostuneet hauskoiksi ja samalla
kasvattaviksi. Ompeluseuran keräämät varat ovat käytetyt
looshin kirjaston hyvåksi.

Niin on vuosi vierähtänyt. Moni hiljainen ja hiottu luonne
0n saanut paljonkin kärsiä pitkin vuotta sattuneista suvaitse-
mattomuuden ilmauksista ja huomattavasta veljeyden puut-
teesta. Mutta se, joka ymmärtää, että elämä on ainaista kou-
Iua, voi näistäkin kokemuksista löytää oman tarkoituksensa
ja nähdä ne portaina täydellisempään elämään, johon jokaisen
p-rrrkimykset tähtäävät.

Oulussa, tammik. 17 p. 1918.

Juho La,itinen,
varapuheenjohtaja.

Koruentut,i Vihann,issa. Korventuli looshin toiminta on
Y. 1917 jatkunut entiseen tapaan. Yiikko-kokouksia on pi-
detty talvenaikana joka torstai-ilta. Kaikkiaan 84 kokousia.
Kokousten ohjelmaan on tavallisesti kuulunut aluksi t5rhyt
mietiskely, sitten pöytäkirjan lukeminen, viikkoläksyn i<uir-
lustelu ja lukeminen sekä keskustelukysymys, jonka on joku
jäsen alustanut. Toisinaan vielä joku lukukappale. Kokbuk-
sissa on ollut tavallisesti noin b-G jäsentä.

Alkupuolella vuotta oli opiskelukirjana Annie Besantin
»Ihminen ja hänen ruumiinsa», loppupuoGlla vuotta saman te-
kijän »Karma». Näihin kirjoihin on koetettu tutustua mah-
dollisimman perusteellisesti, lukemalla niitä kotona läksynä
ja .sitten kokouksessa kuulustelemalla ja keskusteremaila.
Näiden viikkokokousten ohella 0n pideity erityisiä kuu-
kausikokouksia jokaisen kuukauden toisena sunnuntaina.
Näissä kokouksissa 0n käsitelty looshin juoksevat asiat ja
esitetty kiertokirjeet ja muut hallinnon tiedonannot, mikäli
sellaisia on ollut. Sitäpaitsi on keskusteltu teosofisista kysy-
myksistä ja esitetty joku lukukappale. Looshin lehti »Alku»,
jota kuluneena vuonna on ilmestynyt ainoastaan 2 numeroa,
on myös luettu kuukausikokouksessa,

Mitään suurempaa ulospäin suunnattua toimintaa ei tänä
vuonna ole ollut.

Lainakirjasto on ollut yleisen käytettävänä. Uusia kir-
joja on kirjastoon hankittu 20 kpl. tai noin 85 mk. arvosta.
Kirjasto käsittää nykyään 1BB niäosta.

Signe Rosuall,
sihteeri.
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Yuoden lopulla on looshin tiliin ruvettu pitämään myös-
kin mvfiävänä teosofista kirjallisuutta, ja Tietäjän tilauksia
on looshi välittänyt 27 vuosikertaa.

Vielä sopinee mainita, että J. Lumiahon lahjoittamilla
varoilla on perustettu Alpuan kylälle teosofinen kirjasto, joka,
;rinakin toistaiseksi tulee olemaan »Korventulen» huollettayana.

Jäseniä on looshissa 10, joista yksi, Amerikassa. Sihteerinäja looshilehden toimittajana on ollut T. Salovaara, rahas-
tonhoitajana Anna Erkkilä-Suomela, kirjastonhoitajana H.
Kaarto ja puheenjohtajana allekirjoittanut.

M. Erl*,ilti-Suomela.

T'ie Saaonl,innassa. Looshin puh. joht. oli edelleen tuo-
mari Unto Nevalainen, rah. hoit. rva Aina Mustonen, kirjas-
tonhoitajana neiti Anna Jyrkänne sekä sihteerinä allekir-
joittaja.

Kokouksia pidettiin tavallisesti tuom. Nevalaisen kotona
sunnuntaisin päivällä. Puh., joht. alotti ne usein lukemalla
kappaleen Tolstoin »Joka päiväksi» nim. teoksesta. Paitsi
teosof. y. m. kirjallisuuden lukemista esitettiin kokouksissa
seur. puheet: Ilnto Nevalainen vallankumouksesta, vapau-
desta ja veljeydestä sekä allekirj. looshimme sisäisestä hen-
gestä ja jäsenten suhtautumisesta varsinaiseen tooshityöhön.
Silloin tällöin oli keskustelua, m. m. itsemurhasta, joltoin
useimmat olivat sitä mieltä, ettei ole oikeutta luopua kärsi-
myksistä itsemurhan kautta.

Paitsi suljettuja looshikokouksia oli välistä avonaisia il-
lanviettoja. Annie Besantin täyttäessä 70 v. järjestettiin pieni
juhlatilaisuus. Ohjelmassa oli runojen lausuntoa, Ilnto Ne-
valaisen esitelmä Annie Besantista, sekä allekirjoittajan esi-
tys astraalitasosta A. B:n mukaan.

Kirjastoa, jossa on 42 teosta, on joukun verran käytetty.

T,iti:

§aasto
Tuloja
Menoja
SäästÖ

vlta 1917

vlle 1918

28:45
52: 81 81:26

18: 40

62, 86

H,ilja Turunen.

Savonlinna 3 elok. 1918.
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Suomen T eo s of inen I{ uoris ol'i'itto .

Suomen Teosofisen Nuorisoliiton toiminta on sisältynyt
teosofian, astrologian ja Kalevalan hiljaiseen tutkimustyöhön
paikallisosastojen kotoisessa piirissä. Liitolla' on kolme pai-
kallisosastoa: Helsingissä, Turussa ja Viipurissa sekä irto-
jäsenyys, joka kuitenkaan ei o1e saanut laajempaa kanna-
tusta. Liiton yh-teinen jäsenluku on sadan seuduilla.

To'iao Palohe'imo.
S. T. N:n sihteeri.

Looshit Sampo Viipurista, Ah,jo Helsingistä, Kaukomiel,i
Porista, MaTakka Lahd.esta , Sarastus Nokialta ,K,ip,i,nd, Korkea-
koskelta ei'fät ole lähettäneet kertomustatoiminnastaan.
Yasta perustettu looshi Rauha Oulusta oli alkanut toimin-
tansa vähää ennen vuosikokousta eikä siis voinut vielä 1ä-
hettää vuosikertomusta' 

o@a saro.



Suomen Teosofisen Seuran kaikille jäsenille.

Kuten muistavat ne, jotka olivat viime vuosikokouksessa
läsnä, kuten tietävät tre, jotka ovat Jäsenlehden n:0 5-6
lukeneet, ja kuten nyt huomaavat ne, jotka vuosikokouksen
pöytäkirjan lukevat, tehtiin vuosikokouksessa tärkeä ja kauas
kantava päätös lisäverotuksen ottamisesta T. S:n jäseniltä.
Tämä lisäverotus päätettiin varallisuuden mukaan 10, 20
ja 30 Smk:si.

Lisäverotus ei vapauta säännönmukaisesta vuosimak-
susta, joka on Smk. 4: - irtojäseneltä ja Smk. B: - looshijä-
seneltä. Ainoastaan se lisäverotus, joka viime vuonna aiheu-
tui jäsenlehd.estä ja teki Smk. 2:50, sisältyy uuteen lisävero-
tukseen. Vuosimaksut lisäveroineen tekevät siis tänä vuonna
irtojäseniltä 14: -, 24: - tai 34: -,, looshijäseniltä 18: -,23: -_ tai 33: -; nämä maksut tulevat Seuran yleiseen kas-
saan ja lähetetään Seuran rahastonhoitajalle; sitåpaitsi on
tietysti looshijäsenillä ornat looshimaksunsa.

Lisäverotus on välttämätön Seuran suuresti kohonneiden
menojen vuoksi. Viime vuonna esim. lisäverotus jåsenleh-
destä Smk. 2:50 ei riittänyt korvaamaan lehden menoja.
Tänä vuonna on budjetissa vuosikokouksen päätöksen mu-
kaan paitsi viime vuoden vaiilingin korvaus melkoiset pal-
kanmaksut, n. k. ylisihteeriraha. Kaikki nämä )r. m. me-
not tekevät siksi suuren loppusummar, että jos esim. kaikki
jäsenet päättäisivät maksaa alimman taksotuksen mukaan
(Smk. 10: - Iisäverona), Seuran tilit vuoden lopussa näyt-
täisivät tuntuvan vaillingin. Sentähden kehotetaan jäseniä
omantunnon tarkasti verottamaan itseään T. S:n hyväksi.

Maksuja pyydetään suorittamaan mitä pikemmin, mutta
viimeistään ensi tulevan rnaaliskuun kuluessa. Rahat tähe-
tetään joko rouva Qlga Salolle tai neiti Helmi Rissaselle.
Molempien osote on Äggelby, Teosofinen Päämaja. Huom.!
Looshijäsenet suorittavat maksunsa looshinsa kassanhoitajan
välityksellä.

Yl,is,ihteeri,.






